
12. října 2010 ročník XIII. —  zvláštní vydání

T a k h l e  N E ,  J a n e  R a b e n s e i f n e r e !
Člověk se před volbami vždycky těší, co zajímavého (nebo „hezkého“) mu přijde do schránky ke čtení. Ale vážně. Je dobré dozvědět se o plá-
nech a záměrech kandidujících stran. Jaká jsou aktuální témata, co nás trápí a jaké vize o budoucím vývoji Opočna nám kandidáti nabídnou. 
Jsme malé město, proto je logicky řada témat stejná, mění se jen názory, jak dál. Přinášejí nové podněty, někdy více či méně radikální nebo 
revidující. To je v pořádku, to je politika, to je vývoj. Avšak poslední výtisk PRO–OPOČNO strany TOP 09 překročil hranici lidské slušnosti  
a hrubě překrucuje práci stávajícího zastupitelstva. Tenhle způsob argumentace a politického zápolení nám vážně nesedí a musíme se proti  
tomuto stylu postavit. Proč? Právě proto, že se zakládá na domněnkách, polopravdách a obyčejných lžích. Že je to útok na práci právě končí-
cího zastupitelstva, to se nám sice nelíbí, ale to bychom ještě brali. Nemůžou nás chválit, když nás chtějí vystřídat ve funkci, budiž. Ale není 
možné získávat popularitu a politické body způsobem, jaký byl zde předveden. Věci uvedené v tiskovině jsou prostě lživé.
 Abychom dali možnost občanům udělat si vlastní názor, připravili jsme stránku s nespornými fakty, která lze doložit čísly, smlouvami, zá-
pisy. Pokud by kdokoliv z občanů-voličů potřeboval vidět vše na vlastní oči a chtěl si ověřit tyto skutečnosti, jsou dané dokumenty veřejně 
dostupné na městském úřadě. Zastupitelé jsou také připraveni hájit se veřejně na případném setkání zájemců o pravdu, i když času do voleb 
již moc nezbývá. A proč reagujeme tak podrážděně na něco, co by se dalo odbýt mávnutím ruky? Protože se do Opočna pod hlavičkou TOP 09 
zavádí arogantní styl politiky, který nám poslední roky tak lezl krkem. Je to politika založená na získávání hlasů za každou cenu, argumentace 
postavená na osočování protivníka. Vytahování lživých a účelově použitých tvrzení na poslední chvíli, kdy prostor pro vyjádření druhé stra- 
ny již téměř není možný.
 Samozřejmě, běžná každodenní politika v Opočně není jen láskyplná procházka růžovým sadem ruku v ruce, ale vždycky se zastupitelé  
snažili, napříč politickou příslušností, najít společnou řeč a hledat přijatelné řešení pro všechny. Klíčovým heslem byla, je a doufáme, že i nadá-
le bude – spolupráce a práce pro naše Opočno. Proto se musíme ohradit a říct: „Takhle ne, Jane!“ Pokud chcete čestně bojovat o vliv na záleži- 
tosti města Opočna, pokud vám záleží na spolupráci s ostatními lidmi a subjekty – změňte styl.

Podepsáni všichni zastupitelé:

 Miloš Březovský Mgr. Dušan Felcman Zdeněk Filip Ing. Petr Hrnčíř
 Ing. Aleš Jelínek Štěpán Jelínek Ing. arch. Ludmila Snopková Jan Koďousek
 Aleš Pultar Ing. Jaroslav Pultar Petr Ryšavý Václav Slezák
 Šárka Škrabalová Petr Smola, DiS. Ing. Milan Vondřejc

Uvedeno v tiskovině PRO–OPOČNO strany TOP 09:

O zadlužení města
Neznáme aktuální stav dluhového zatížení rozpočtu města a v sou- 
vislosti s tím, jakou částku z městského rozpočtu, vyjádřenou v pro- 
centech je zapotřebí k obstarávání dluhové služby města.

Voda a ŽAP–VAK
Určitě by naše občany zajímal důvod ukončení provozování vaší 
společnosti (ŽAP VAK).

Kauza čerpadlo
Pominu-li tyto práce se zprovozněním díla spojené nabídla naše 
společnost městu Opočnu necelý rok staré čerpadlo k odprodeji  
za zůstatkovou účetní hodnotu cca 90 tis. Kč. Město Opočno po-
tažmo pan starosta po nás požadoval snížit kupní cenu na 50 tis.
Kč, tedy pod možnou zůstatkovou účetní hodnotu, což by bylo 
nutné prokázat finančnímu úřadu. Na náš požadavek zaslat nám 
tuto nabídku písemně, pan starosta neodpověděl a následně nám 
bylo čerpadlo vráceno. Nechápu, kdo a proč poté navrhl a schválil

Zadlužení města bylo zveřejněno v ON č. 21 včetně velikosti 
dluhové služby (11,19 %) a všech úvěrů, které město splácí. 
Veškeré tyto informace jsou dostupné na finančním odboru 
městského úřadu.

Jasné rozhodnutí zastupitelstva města na základě podkladů 
od Státního fondu životního prostředí a firmy Dabona. Roz-
hodnutí je založeno na principu nedávat obecní peníze sou-
kromé firmě, ale raději firmě vlastněné městem. Tím se pře-
dejde finačním únikům a kromě lepší kontroly by měly přijít 
i úspory.

Nové čerpadlo s dvouletou zárukou stálo Technické služby 
města Opočna 110 tis. Kč, ne 133 tis. Kč. Staré nabízené čer-
padlo s docházející zárukou nám bylo nabídnuto za částku 
115 330 Kč a teprve po upozornění, že je nabízené čerpadlo 
dražší než nové, byla částka snížena na 90 tis. Kč. Ať si udělá 
názor každý sám.

n a š e  s t a n o v i s k o  —
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Vyjádření provozovatele střediska Aqua
Informační schůzka s občany ohledně rekonstrukce povrchů Trčkova náměstí a Zámecké uli-
ce se konala 12. 10. 2009. V této době byl provozovatelem Žap–VaK, který jako odborník měl 
majitele nemovitostí seznámit a dobře informovat o pracích, které bude nutné provést na vodo-
vodních a kanalizačních přípojkách. Měl je upozornit na to, že technický stav těchto přípojek 
bude možné přesně zjistit až po jejich odkrytí, ale s ohledem na jejich stáří bude pravděpodob-
ně nutná ne oprava, ale rekonstrukce (neboli celková výměna). Stejně tak bývalý provozovatel 
zcela opomenul nutnost zjištění technického stavu sítí, které se město chystá skrýt za nemalé 
prostředky pod nový povrch. Já na rozdíl od pana provazníka nejsem Opočeňák, ale představa 
řešení poruch na kanalizaci a vodě po nákladné rekonstrukci povrchů, byla pro mě nepřijatelná, 
takže jsem zajistil provedení kamerové prohlídky kanalizace. Výsledky nás bohužel postavily 
před náročné opravy kanalizace a vodovodu. Jedinou radost jsme tak připravili archeologům  
a památkářům objevem staré chodby. pro vodaře to byla příležitost seznámit se s perfektní  
prací našich předků v provedení vodovodního potrubí z tak kvalitního materiálu, který vydržel 
v zemi po dlouhá léta.
 pravdou je to, že řešení nevyhovujícího technického stavu přípojek by mělo být na majitelích 
nemovitostí. Město těmito pracemi pověřilo Technické služby města Opočna proto, aby byl za-
jištěn soulad mezi termínovanými pracemi na rekonstrukcích povrchů. Nedovedu si představit, 
jak by bylo možné úspěšně a včas dokončit práce na rekonstrukcích povrchů, kdyby se postupně 
řešil s jednotlivými majiteli nemovitostí technický stav jejich přípojek a pak jejich rekonstruk-
ce nebo oprava. Faktem je, že došlo při kalkulaci nákladů na realizaci přípojek k pochybení ze 
strany organizace, která pro Technické služby tuto práci zajišťovala. Tyto chyby měl vedoucí 

střediska aQUa včas zachytit. Za to se znovu omlouvám a snažím se s jednotlivými majite- 
li nemovitostí tuto nepříjemnou situaci vyřešit.
 Zprovoznění Francisovy turbíny a zakoupení čerpadla pro dodávku pitné vody pro město 
Opočno je jistě záslužný čin a za to patří panu provazníkovi a jeho spolupracovníkům po-
děkování. pravdou je ale i to, že čerpadlo bylo předáváno v poruše, která byla důsledkem 
chybné manipulace právě při předvádění médiím. Toto čerpadlo v neprovozuschopném 
stavu bylo původně nabízeno městu za cenu cca 110 000 Kč (bez DpH). Když jsem zjistil 
u dodavatele čerpadla (SIGMET Olomouc), že nové čerpadlo se zárukou stojí 110 000 Kč 
(bez DpH), p. provazník snížil cenu na 90 000 Kč (bez DpH). Jednání se stále protahovalo, 
proto se město nakonec rozhodlo pro nákup čerpadla nového, aby mohl být co nejdříve ob-
noven provoz dodávky pitné vody s využitím turbíny.
 Z hlediska profesního bych neopomenul fakt, že pro hygienické zabezpečení pitné vody 
byl po léta používán chlornan sodný takzvaný technický, místo chlornanu sodného pro 
pitnou vodu. Náprava byla provedena okamžitě po předání provozu vodovodu Technickým 
službám města Opočna.
 Bude také nutné řešit nepříjemné problémy s některými majiteli objektů napojených na 
kanalizaci, kteří vypouštějí odpadní vody v rozporu s kanalizačním řádem a způsobují zvý-
šené provozní náklady na jejich čištění na ČOV. Tyto záležitosti bývalý provozovatel neřešil 
asi právě proto, že je Opočeňák a nechtěl si znepřátelit své spoluobčany.
 Závěrem si dovolím konstatovat, že celkový technický stav předávaného majetku vodo-
vodu, kanalizace a ČOV nesvědčí o zvláštní péči bývalého provozovatele. Technologie ČOV 
až na drobné úpravy zůstala po celou dobu beze změn, na objektech nebyly zřejmě provede-
ny až na vyjímky žádné opravy, ačkoliv je Žap–VaK i stavební firmou.
 Ing. Miloš Machút, vedoucí střediska Aqua, Technické služby města Opočna

Uvedeno v tiskovině PRO–OPOČNO strany TOP 09:

nákup nového stejného čerpadla za hodnotu 133 tis. Kč a nesmy-
slně tak rozhazuje při nemalé zadluženosti našeho města.

Voda a peníze
Firma ŽAP–VAK odevzdávala městu ročně nájem (3.304.000,–
Kč za rok 2009).
A dále je na zvážení otázka, proč Technické služby odevzdají za le-
tošní rok městu roční nájem o cca 1,5 mil. Kč nižší, než odevzda-
la firma Žap –Vak–VODOVOD.

Policie
Rozšířenou zprávu reagující na náš článek k bezpečnosti v Opoč-
ně, otisknutou v Opočenských novinách č. 12 bereme jako fakt, 
že náš oběžník inspiruje samosprávu zlepšit informovanost smě-
rem k obyvatelům.

Zástava budov bance
Příloha č. 1 nebyla součástí prezentace při zastupitelstvu. Vzhle-
dem k tomu, že se jedná o majetek všech občanů Opočna, domní-
váme se, že tato příloha měla být součástí prezentace na MZ a zá- 
roveň zveřejněna i v ON. Toto opomenutí ze strany města si do-
volujeme napravit a zmiňovanou přílohu přetiskujeme. (následu-
je seznam 12 budov v Opočně)

Trčkovo náměstí
I zde však byl potřeba názor Vás, občanů, a jeho aktivní prosazo- 
vání. Jsme rádi, že zeleň na Trčkově náměstí byla nakonec za-
chována v maximálním možném rozsahu (oproti navrhované- 
mu mlatu).
Zeptali jsme se proto generálního dodavatele stavby na harmono-
gram prací vedoucích ke zprovoznění Trčkova náměstí a Zámec-
ké ulice: do 30. 11. 2010 hotova celá stavba.

Dodnes je z této částky z roku 2009 městu firmou ŽAP–VAK
zaplaceno 2 477 900 Kč. Zbývá tedy uhradit ještě 826 000 Kč. 
Smlouva mezi městem a Technickými službami města Opočna 
je uzavřena dokonce na vyšší částku než byla smlouva s býva-
lým provozovatelem (tj. roční nájem od technických služeb 
je ve výši 3,4 mil. Kč (viz smlouva na webu města Opočna).

Město Opočno vede složitá vyjednávání a informuje občany 
až v momentě, kdy ví, že to neuškodí průběhu jednání. V tom- 
to případě jsme reagovali na článek v Pro–Opočno (TOP 09),
jehož text hraničil se šířením poplašné zprávy.

Příloha je standardní součástí zápisu ZM a je volně přístupná. 
Ani jedna budova uvedená v přehledu dosud není předmětem 
zástavního práva. Z tohoto přehledu majetku si poskytovatel 
úvěru vybere dvě budovy pro zástavu.

Zeleň na Trčkově náměstí je zachována ve stejném rozsahu, 
jako byla v projektu navržena. Byla pouze rozšířena o koře-
nové náběhy lip, které byly větší, než se předpokládalo. Mlat 
bude položen dle projektu.
Stavba bude dokončena dle harmonogramu prací a smlou-
vy uzavřené mezi městem a firmou Chládek a Tintěra a to do  
30. 4. 2011.

n a š e  s t a n o v i s k o  —


